
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri

Til: Fødevareministeren

Dato: 5. september 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FLF alm. del

Spørgsmål 430
Ministeren skrev i et svar til Altinget/miljø i maj 2012, at: "Der er ikke nogen
tvivl om, at hvis vi kunne, så ville det være langt bedre, at vi havde brede
randzoner nogle steder og smalle randzoner andre steder, men vi har ikke det
videnskabelige grundlag for at gøre det på den måde," jf. http://www.altin-
get.dk/miljoe/artikel/gjerskov-bedre-med-variable-randzoner. Med Niras' rap-
port: "Fastsættelse af kvælstofreduktionskapacitet på Oplandsniveau" fra
2012 er det faglige grundlag for variable randzoner sikret. Ifølge Niras kan be-
regningerne udføres på relativt kort tid for hele landet og målrettede randzo-
ner blive udrullet i løbet af et par år. Vil ministeren nu følge den nye mere
præcise beregningsmodel fra Niras?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henrik Høegh (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Henrik.Hoegh@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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